

Supreme Court of Canada / Cour suprême du Canada

(Le français suit)

JUDGMENTS ON LEAVE APPLICATIONS

October 16, 2025

OTTAWA – The Supreme Court of Canada has decided the following leave applications.

GRANTED

Ville de Québec v. Jardins de Vérone s.e.c. - and - Cour du Québec, division administrative et d'appel (Que.) (Civil) (By Leave) ([41748](#))

The motion for leave to intervene in the leave application, filed by the Attorney General of Quebec, is dismissed, without prejudice to his right to bring a motion for leave to intervene in the appeal. The application for leave to appeal from the judgment of the Court of Appeal of Quebec (Québec), Number 200-09-010453-220, 2025 QCCA 123, dated February 4, 2025, is granted with costs in the cause.

DISMISSED

Bruce Walter Kirke v. Spartan Controls Ltd. (Alta.) (Civil) (By Leave) ([41749](#))

The application for leave to appeal from the judgment of the Court of Appeal of Alberta (Calgary), Number 2301-0322AC, 2025 ABCA 40, dated February 7, 2025, is dismissed with costs.

Waterhen Lake First Nation v. His Majesty the King in Right of Canada (Fed.) (Civil) (By Leave) ([41787](#))

The application for leave to appeal from the judgment of the Federal Court of Appeal, Number A-106-23, 2025 FCA 49, dated February 28, 2025, is dismissed.

Kourosh Esfandiar Bakhtiari and Technocorp Venture Capital Inc. v. His Majesty the King in Right of the Province of British Columbia (Minister of Finance), Attorney General of Canada (Minister of Citizenship and Immigration) and Ward Hindson (B.C.) (Civil) (By Leave) ([41807](#))

The application for leave to appeal from the judgment of the Court of Appeal for British Columbia (Vancouver), Number CA49298, 2025 BCCA 67, dated March 11, 2025, is dismissed with costs.

Graham Edge v. Moose Jaw Downtown and Soccer/Field House Inc., Ted Schaeffer, Brian Swanson, Scott McMann and Crystal Froese (Sask.) (Civil) (By Leave) ([41761](#))

The application for leave to appeal from the judgment of the Court of Appeal for Saskatchewan, Number CACV4270, 2025 SKCA 17, dated February 13, 2025, is dismissed with costs.

Willy Junior St-Jean v. His Majesty the King (Que.) (Criminal) (By Leave) ([41900](#))

The motion for an extension of time to serve and file the application for leave to appeal is granted. The application for leave to appeal from the judgment of the Court of Appeal of Quebec (Montréal), Numbers 500-10-007363-201 and 500-10-007368-200, 2025 QCCA 178, dated February 14, 2025, is dismissed.

Kristin Ernest Hutton v. Ria Sayat, Lynn Duhaime also known as Stephanie Duhaime, the former Canadian Charge d'affaires for the Republic of Iraq, Attorney General of Canada (on behalf of the Department of National Defence, Canadian Security Intelligence Service and Communications Security Establishment) and His Majesty the King (Fed.) (Civil) (By Leave) ([41827](#))

The application for leave to appeal from the judgment of the Federal Court of Appeal, Numbers A-177-24, A-189-24 and A-190-24, 2025 FCA 66, dated March 21, 2025, is dismissed with costs to the respondent, Ria Sayat, in the amount of \$1,000.00.

JUGEMENTS SUR DEMANDES D'AUTORISATION

Le 16 octobre 2025

OTTAWA – La Cour suprême du Canada s'est prononcée sur les demandes d'autorisation suivantes.

ACCORDÉE

Ville de Québec c. Jardins de Vérone s.e.c. - et - Cour du Québec, division administrative et d'appel (Qc) (Civile) (Autorisation) ([41748](#))

La requête pour permission d'intervenir dans la demande d'autorisation d'appel, déposée par le procureur général du Québec, est rejetée, sans préjudice à son droit de présenter une requête pour permission d'intervenir dans l'appel. La demande d'autorisation d'appel de l'arrêt de la Cour d'appel du Québec (Québec), numéro 200-09-010453-220, 2025 QCCA 123, daté du 4 février 2025, est accueillie avec dépens suivant l'issue de la cause.

REJETÉES

Bruce Walter Kirke c. Spartan Controls Ltd. (Alb.) (Civile) (Autorisation) ([41749](#))

La demande d'autorisation d'appel de l'arrêt de la Cour d'appel de l'Alberta (Calgary), numéro 2301-0322AC, 2025 ABCA 40, daté du 7 février 2025, est rejetée avec dépens.

Première Nation Waterhen Lake c. Sa Majesté le Roi du chef du Canada (Féd.) (Civile) (Autorisation) ([41787](#))

La demande d'autorisation d'appel de l'arrêt de la Cour d'appel fédérale, numéro A-106-23, 2025 CAF 49, daté du 28 février 2025, est rejetée.

Kourosh Esfandiar Bakhtiari et Technocorp Venture Capital Inc. c. Sa Majesté le Roi du chef de la province de la Colombie-Britannique (ministre des Finances), procureur général du Canada (ministre de la Citoyenneté et de l'Immigration) et Ward Hindson (C.-B.) (Civile) (Autorisation) ([41807](#))

La demande d'autorisation d'appel de l'arrêt de la Cour d'appel de la Colombie-Britannique (Vancouver), numéro CA49298, 2025 BCCA 67, daté du 11 mars 2025, est rejetée avec dépens.

Graham Edge c. Moose Jaw Downtown and Soccer/Field House Inc., Ted Schaeffer, Brian Swanson, Scott McMann et Crystal Froese (Sask.) (Civile) (Autorisation) ([41761](#))

La demande d'autorisation d'appel de l'arrêt de la Cour d'appel de la Saskatchewan, numéro CACV4270, 2025 SKCA 17, daté du 13 février 2025, est rejetée avec dépens.

Willy Junior St-Jean c. Sa Majesté le Roi (Qc) (Criminelle) (Autorisation) ([41900](#))

La requête en prorogation du délai de signification et de dépôt de la demande d'autorisation d'appel est accueillie. La demande d'autorisation d'appel de l'arrêt de la Cour d'appel du Québec (Montréal), numéros 500-10-007363-201 et 500-10-007368-200, 2025 QCCA 178, daté du 14 février 2025, est rejetée.

Kristin Ernest Hutton c. Ria Sayat, Lynn Duhaime aussi connue sous le nom de Stephanie Duhaime, ancienne chargée d'affaires du Canada en République d'Irak, Procureur général du Canada (au nom du ministère de la Défense nationale, du Service canadien du renseignement de sécurité et du Centre de la sécurité des télécommunications) et Sa Majesté le Roi (Féd.) (Civile) (Autorisation) ([41827](#))

La demande d'autorisation d'appel de l'arrêt de la Cour d'appel fédérale, numéros A-177-24, A-189-24 et A-190-24, 2025 FCA 66, daté du 21 mars 2025, est rejetée avec dépens en faveur de l'intimée, Ria Sayat, au montant de 1 000,00 \$.

Supreme Court of Canada / Cour suprême du Canada :
Registry-greffe@scc-csc.ca
1-844-365-9662